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Zápis z 266. zasedání AS FP TUL konaného dne 14. 10. 2024 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků AS (KP): Anna Habánová, Klára Kuprová, Magda 
Nišponská (on-line), Petra Peldová (on-line), Martin Slavík, Jiří Šmída, Kateřina Váňová 

Komora studentů AS (KS): Joel Karásek, Marek Mroček, Eva Rusínová, Ema Sochová  

Omluven: Jan Berki 

Hosté: Aleš Suchomel (děkan), Jan Picek (proděkan), Ilona Sovová (tajemnice AS) 

Ověření zápisu: Kateřina Váňová 

Program 266. zasedání AS 

1. Schválení zápisu 265. zasedání 
2. Informace děkana o aktuálním dění na fakultě 
3. Prodloužení platnosti akreditace BSP Aplikovaná geografie (prezenční forma studia) 
4. Rozšíření akreditace DSP Dějiny a společnost v moderní době o kombinovanou formu 

studia 
5. Změna názvu Katedry filosofie FP TUL 
6. Různé 

 
Schválení programu zasedání 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 1) Schválení zápisu z 265. zasedání 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 2) Informace děkana o aktuálním dění na fakultě 

Od akademického roku 2025/2026 budou studenti přijímáni do bakalářských studijních programů 
podle nové akreditace. Všech 13 oborů je nově akreditováno pro střední školy do roku 2030. 
Kontrolní zpráva se zaměří na vědeckou činnost v oborových didaktikách. Akreditační proces u 
Speciální pedagogiky se teprve uskuteční, komise již byla jmenována. 

ad 3) Prodloužení platnosti akreditace BSP Aplikovaná geografie (prezenční forma studia) 

Bakalářský studijní program představil děkan A. Suchomel, garantem je doc. H. Böhm. Program 
nezaznamenal výrazné změny, zájem o něj je stabilní. Stávající akreditace je platná do dubna 
2025.  

P. Peldová upozornila, že v listech C mohou být neaktuální délky pracovních poměrů. U angličtiny 
je třeba změnit garanta na Ch. Muffetta. M. Nišponská poukázala na disproporce v časových 
dotacích u GIS. V té souvislosti K. Kuprová doplnila, že povinně volitelný předmět vyučovaný KTV 
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je jako jediný za 2 kredity, i proto není konkurenceschopný v nabízené skupině předmětů. U 
předmětů KTV je třeba změnit garanta na dr. P. Čaplovou. Děkan A. Suchomel upozornil, že určit 
kreditovou dotaci je složité, hlavně kvůli dvouoborovosti. Nechává se tedy jistá volnost představě 
garantů. Je však nezbytné, aby garant vždy oslovil všechny vedoucí kateder a odsouhlasil s nimi 
počty kreditů, hodinovou dotaci a garanty předmětů. 

Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály a doporučuje děkanovi jejich předložení 
vědecké radě po zapracování připomínek z AS. 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

 

ad 4) Rozšíření akreditace DSP Dějiny a společnost v moderní době o kombinovanou formu 
studia 

DSP představil děkan A. Suchomel, garantem je prof. J. Rychlík. Kombinovaná forma DSP 
zůstává stejná jako forma prezenční. Nutné je doplnit odkazy na studijní opory. M. Slavík 
upozornil, že  do budoucna by bylo vhodnější vždy žádat o prezenční i kombinovanou formu 
současně. J. Šmída vznesl připomínku, že cíle programu jsou příliš obecné a chybí více možností 
mezinárodní spolupráce. Diskutoval se též význam pojmu kompetence, který se nově 
v akreditačních materiálech preferuje před synonymem schopnost. M. Nišponská doporučila, aby 
se přesně definovala délka zahraniční stáže. V souvislosti s jazykovými kompetencemi P. Peldová 
upozornila, že prorektor J. Lenfeld organizuje kurzy angličtiny pro doktorandy, vč. akademického 
psaní. 

Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály a doporučuje děkanovi jejich předložení 
vědecké radě. 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

 

ad 5) Změna názvu Katedry filosofie FP TUL 

Děkan A. Suchomel představil a komentoval záměr předkládaný vedoucím KFL D. Václavíkem. 
Návrh nového názvu je Katedra společenských a humanitních věd. K zaslanému návrhu se 
diskutovalo. Ozývaly se výhrady k některým argumentům vedoucího KFL. Týkaly se zejména vlivu 
NAÚ a konstatování, že současný název katedry neodpovídá jejímu zaměření. S připomínkou 
vystoupila A. Habánová a upozornila mj. také, že podobně je tomu také na KRO. Situaci ohledně 
KRO vysvětlil proděkan J. Picek, zdůraznil navíc, že v současné době se ve školách řeší zavedení 
druhého cizího jazyka a je zájem o francouzštinu. Proto si chce fakulta nechat možnost k výuce 
tohoto jazyka otevřenou. Do diskuse svým názorem dále přispěli K. Váňová, M. Slavík, J. Šmída 
a M. Mroček. 

Členové AS FP upozornili, že by bylo vhodné, aby se podobných jednání účastnil vždy alespoň 
jeden zástupce katedry, aby mohl na dotazy senátorů reagovat přímo.   

Usnesení: AS FP schvaluje návrh na změnu názvu KFL na Katedra společenských a humanitních 
věd s platností od 1. 1. 2025. 

Schváleno (KP: 5 pro, 1 proti, 1 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 6) Různé 

 M. Mroček požádal o změnu formulářů ve STAG. Není možné zažádat o uznání zápočtu 
u předmětu, který je zakončený zkouškou, pokud není zkouška splněna. Předsedkyně 
senátu projednala věc s paní Kurťákovou z rektorátu, ta se pokusí formulář upravit. 

 M. Slavík rozešle senátorům návrhy na doplnění webu senátu (pravomoci, komentář ke 
složení senátu atd.).  
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 M. Slavík dále upozornil na problém s vybavením učeben TUL, neaktuální software a 
chybějící kontakty.  

 P. Peldová navrhla, aby se přihlášky do DVPP podávaly v dřívějším termínu. Děkan A. 
Suchomel vysvětlil situaci a ujistil senát, že vedení FP situaci řeší s CCV a dr. 
Majdiakovou. Měl by vzniknout samostatný harmonogram těchto vzdělávacích kurzů.  

 K. Kuprová tlumočila návrh Š. Kunce z KFY posunout začátek výuky tak, jako byl dříve.  
Děkan uvedl, že změnu již iniciovali i na gremiu rektora, ale ostatní fakulty kromě EF byly 
proti. Pro FP je současný začátek AR problematický (problémy jsou s nedostatečným 
časem pro zpracování studijních záležitostí, problémy jsou i pro zářijové maturity a 
souvislé praxe) Spolu s ekonomickou fakultou se pokusí vstoupit do diskuse s ostatními 
děkany. 

 K. Kuprová upozornila, že studenti jsou nespokojeni s menzou Harcov. Není zde žádný 
víkendový provoz, výdej končí už ve 14 hodin, a to vzdor tomu, že personál je přítomen až 
do večera. Studenti s výukou do 14:05 proto nemají šanci menzu využít. Děkan navrhl, 
aby se stížnost předala studentské komoře senátu TUL.  

 Diskutovala se možnost sprchování a instalace stojanů na kola v budově G. 

 

 
V Liberci 14. 10. 2024     Klára Kuprová, předsedkyně AS FP TUL 
 
 
 
Zapsala: Ilona Sovová    Ověřila: Kateřina Váňová 


